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BRM.0012.7.2012.3    
 

Protokół nr 7/2012 
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Turystyki i Promocji Gminy 
Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytego w dniu 22 czerwca 2012 roku 
 

Godzina rozpoczęcia obrad: 10:00 
 
Godzina zakończenia obrad: 11:30 
 
Miejsce obrad: budynek OSiR-u 
 
W komisji udział wzięli: (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
1. Zdzisław Burnat  Przewodniczący Komisji 
2. Janusz Labok   Zastępca Przewodniczącego 
3. Ryszard Pawłowski    Sekretarz Komisji 
4. Franciszek Gawęda   Członek 
5. Stanisław Susz    Członek 
6. Bogdan Tkaczyński  Członek 
 
Nieobecny usprawiedliwiony: 
7. Władysław Witkowski Członek  
 
Ponadto uczestniczyli: (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu) 
 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: powitał wszystkich zebranych na dzisiejszym posiedzeniu i 
przedstawił PORZĄDEK OBRAD: 
 
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przegląd, ocena i plany rozwoju terenów rekreacyjnych (m.in. place osiedlowe, 

skwery, park, planty zamkowe, itp.) 
3. Zapoznanie się z wydatkowaniem środków finansowych z Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii za 2011r. 

4. Sprawy różne - opiniowanie uchwał. 
5. Zakończenie obrad. 
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Ad. pkt. 1 Przyjęcie porządku obrad 
 
Radny Stanisław Susz, poprosił, aby wprowadzić do porządku obrad pkt., pt. 
Informacja na temat stanu przygotowania do wypoczynku letniego dzieci  
i młodzieży. 
 
Komisja w głosowaniu jednogłośnie wprowadziła zaproponowany punkt obrad, 
który będzie stanowił pkt. 4 niniejszego porządku. Sprawy różne pkt. 5. 
 
W związku z powyższym Komisja w głosowaniu jednogłośnie zaakceptowała 
przedstawiony porządek obrad. 
 
 
Ad. pkt. 2 Przegląd, ocena i plany rozwoju terenów rekreacyjnych (m.in. place 
osiedlowe, skwery, park, planty zamkowe, itp.) 
 
Inspektor Jarosław Trześniak, na podstawie wcześniej złożonej informacji omówił 
powyższy temat. Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Radny Stanisław Susz, zapytał o projekt budowy kompleksu boisk przy szkole 
podstawowej nr 2? Kiedy będzie realizacja tego zadania? 
 
Dodał, że przeglądając informację, zauważył niepokojące informację, że firma, która 
dysponuje prawami autorskimi do budowy Orlików, w tej chwili kieruje sprawy do 
sądu za nieprawne wykorzystanie projektów. 5 spraw jest skierowanych do sądu, 
jeżeli chodzi o rozstrzygnięcie tego problemu. Skarżą gminy o odszkodowanie za złe 
użytkowanie boisk. 
 
Kolejna sprawa dotyczy przedszkola nr 1 i 2 przy ulicy krzywej. Dla przedszkola  
nr 1 został wybudowany plac zabaw, natomiast przedszkole nr 2 ma swój ubogi plac. 
Trzeba ten problem rozwiązać, aby dzieci również mogłyby korzystać z tego placu 
zabaw przyłączonego do przedszkola nr 1 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, dodał, że należałoby poszerzyć ten temat o prywatne przedszkole, 
które się tam zajduje.  
 
Radny Bogdan Tkaczyński, uważa, że powinien być udostępniony dla wszystkich 
dzieci. 
 
Inspektor Jarosław Trześniak, powiedział, że plan ma założenia ogólnodostępne, 
aby zrobić jeden wspólny plac zabaw. 
 
Wywiązała się dyskusja w tym temacie. 
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Radny Franciszek Gawęda, uważa, że place zabaw powinny być dostępne zarówno 
dla przedszkoli i wszystkich dzieci. Dodał, że jest po spotkaniu z rodzicami 
przedszkola nr 4, os. XX-lecia i tam przejawił się temat dostępu tych dzieci do placu 
zabaw umiejscowiony na Orliku przy Szkole nr 3. 
 
W związku z powyższym zadał pytanie:, jakie jest zabezpieczenie tych obiektów 
przed dewastacją? 
 
Oraz: jaki jest stan przygotowań terenu rekreacyjnego basenu? 
 
Inspektor Jarosław Trześniak, odpowiedział, że place zabaw radosna szkoła przy 
szkole nr 3 dla dzieci przedszkola nr 4, założenia były, że aby dojście było z bramką, 
z wejściem na plac radosnej szkoły. Jednak przed przystąpieniem do realizacji, 
szkoła zrezygnowała z tego z realizacji z tego połączenia. Wszystkie place są 
terenami ogrodzonymi, ma być również zapewniony monitoring, oraz oświetlenie 
całonocne. 
 
Radny Franciszek Gawęda, zapytał o place zabaw na terenie wiejskim? 
 
Inspektor Jarosław Trześniak, odpowiedział, że miejsca przedstawiają rady sołeckie, 
po konsultacjach społecznych. Wybierają konkretną lokalizację. 
 
Radny Stanisław Susz, zapytał jeszcze raz o kompleks boisk przy szkole 
podstawowej nr 2. 
 
Inspektor Jarosław Trześniak, powiedział, że z tego, co się orientuje to taka 
inwestycja nie była wprowadzana do budżetu 2012. 
 
Wiceburmistrz Ewa Figzał, uzupełniła informacje w kwestii wykorzystania boisk 
przez różnego rodzaju placówki oświatowe. Od wielu miesięcy informuje 
dyrektorów, że placówki są przypisane określonej placówce, np. przedszkole nr 1, 
ale nie oznacza to, że jest przypisane tylko i wyłącznie użytkownikom tamtej 
placówki oświatowej. Dyrektorzy zostali zobligowani do tego, żeby podjęli między 
sobą rozmowy jak skutecznie wykorzystywać te obiekty, które gmina usadowiła w 
takim czy w innym miejscu dla dobra całej społeczności. 
Jeżeli chodzi o przeglądy, to standardowe przeglądy będą lub były, uwagi są brane 
pod uwagi, aby np., jak coś ruchliwe a należy wymienić, bezpieczeństwo jest 
priorytetem. Szkoła nr 2 dostała plac zabaw, z którego korzysta. 
Trzeba najpierw zrobić podsumowanie inwestycji za I półrocze, aby zobaczyć ile 
zostaje pieniędzy. 
 
Radny Bogdan Tkaczyński, zaobserwował, że te obiekty żyją bardzo mocno, od 
godzin rannych do późnych godzin wieczornych, gdzie młodzież, dzieci i starsi 
nawet korzystają z obiektu sportowego. Również bardzo dużo dzieci, nie tylko ze 
szkoły podstawowej, ale z osiedla przychodzi na plac zabaw. 
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Zastanawia się, czy ten obiekt jest całkowicie oddany do użytku? Bo obiekt jest 
masowo wykorzystany. Martwi go, że zostało zrobione wykorytkowanie, które nie 
zostało zakończone i nie ma dojścia do placu zabaw, podobnie jest z trawą, która 
nierówno rośnie, brak elastyczności, dodał, że informowano go, że wykonawca tych 
robót również wykona zabezpieczy ten chodnik, który został zdewastowany przez 
sprzęt ciężki, przez samochody, które dowoziły materiał na budowę tych obiektów. 
Ten chodnik jest strasznie połamany. Ludzie nie korzystają z chodnika, ale z ulicy. 
Dlatego ma pytanie:, kiedy zostanie wykonane dojście do placu zabaw? Oraz 
chodnik, który powinien być doprowadzony do stanu, w którym był? 
 
Inspektor Jarosław Trześniak, powiedział, że cała inwestycja jest objęta gwarancja, 
był pierwszy przegląd końcem maja, będzie drugi przegląd związany z uwagami, 
które zostały wykonawcy przedstawione. Zostanie zgłoszone, aby chodnik został 
naprawiony w ramach gwarancji. 
Jeżeli chodzi o dojście do placu zabaw, zostały złożone oferty na to. 
 
W dalszej dyskusji na ten temat zabrał głos Radny Bogdan Tkaczyński, Radny 
Franciszek Gawęda oraz Inspektor Jarosław Trześniak, informując, iż usterki 
związane ze sprzętami na placu zabaw maja być poprawione końcem czerwca. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, nawiązując do tych placów zabaw, zakłada, że wszystkie 
urządzenia, które znajdują się na tych placach posiadają stosowne atesty, pomimo 
przeglądów gwarancyjnych, gmina, do których jest zobligowany użytkownik, jakim 
jest gmina jest obligowana do przeprowadzania stosownych przeglądów 
technicznych i konserwacyjnych przynajmniej raz w roku. Musi być założona 
książka, i osoba odpowiedzialna za przeglądy. Urządzenia, materiały powinny 
posiadać atesty. 
 
Zapytał , czy nie można by było wystosować pismo do Komendanta Straży Miejskiej, 
aby w ramach swoich patroli po terenie wiejskim również zwrócili uwagę na place 
zabaw? Na pewno to nie zaszkodzi. 
 
Radny Bogdan Tkaczyński, dodał, że z tego, co zaobserwował, to służby Burmistrza 
są dziennie kilka razy, są w godzinach popołudniowych i późno wieczornych. Od 
ostatniej dewastacji, jaka miała miejsce, to ludzie dbają o to. 
 
Wiceburmistrz Ewa Figzał,  również wypowiedziała się w tym temacie. 
 
Radny Bogdan Tkaczyński, dodał, żeby nie występowały dewastacje, powinien być 
oświetlony plac w godzinach nocnych, przynajmniej jedną lampą. 
 
Inspektor Jarosław Trześniak, odpowiedział, że w tej kwestii trwa procedura. 
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Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji Henryk Saryczew, odpowiedział na pytanie 
związane ze stanem przygotowań basenu miejskiego do sezonu wakacyjnego. 
Proponowana data otwarcia sezonu basenowego to 30 czerwca lub 1 lipca. Dodał, że 
największy problem jest z pompami i czasami z sanepidem. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, zapytał ma Pan zabezpieczenie w obsługę na basenie? 
 
Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji Henryk Saryczew, odpowiedział, że wszystko 
jest zabezpieczone wg starych przepisów, jeżeli chodzi o ratowników, wymagane jest 
minimum. 
 
Ad. pkt. 3 Zapoznanie się z wydatkowaniem środków finansowych z Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii za 2011 r. 
 
Członkowie Komisji otrzymali wcześniej materiały, z którymi się zapoznali. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, zapytał, czy zapotrzebowanie nie przewyższa możliwości, które 
posiadamy? Oraz poprosił o wskazanie najbardziej istotnych rzeczy naszego 
środowiska, gdzie występują największe zagrożenia, gdzie te środki powinny być w 
największej ilości kierowane. 
 
p.o. Kierownika Wydziału EKS Anna Marcinków, przedstawiła najważniejsze 
informacje, które zawierają się w preliminarzu na rok 2012, który stanowi załącznik 
nr 4 do protokołu. 
 
Radny Franciszek Gawęda, powiedział, że brakuje informacji o tym, że w Centrum 
Terapeutycznym jest możliwa pomoc, dużo osób o tym nie wie. Brak ogłoszeń. 
Ogłoszenia powinny być widoczne. 
 
p.o. Kierownika Wydziału EKS Anna Marcinków, powiedziała, że informacje się 
rozpowszechni. 
 
Następnie Komisja przeszła do sprawozdania z realizacji gminnego programu 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 
narkomanii za 2011 rok, które stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Radny Stanisław Susz, wypowiedział się na temat funkcjonalności mat, 
znajdujących się w przedszkolu nr 2. Dzieci, osoby, które z tego korzystają są 
zachwyceni. Czy nie warto w tym roku zająć taką inicjatywę, aby zakupić kolejne 
maty do kolejnego obiektu? Aby z tych środków przeznaczyć, wygospodarować 
środki na zakup tych mat? Warto jest to realizować. 
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p.o. Kierownika Wydziału EKS Anna Marcinków, odpowiedziała, że na dzień 
dzisiejszy mają okrojone wydatki, ale otwierają się nowe placówki ze sprzedażą, i 
będzie wiadomo już w październiku o ile będą zwiększone środki. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, myśli, że najważniejsze w całym tym programie są aspekty 
zdrowotne, które wynikają dla dzieci. Trzeba się starać, aby wszystkie nasze 
placówki zostały docelowo doposażone tego typu wykładziny. Natomiast, myśli, że 
powinni uruchomić stowarzyszenia, które mogłyby pozyskiwać środki około 
budżetowe, ponieważ te maty nie są tanie. Maty nie są tanie. 
 
Radny Stanisław Susz, w formie uzupełnienia wypowiedział się na temat pisanych 
projektów, które nie uzyskały odpowiedniej liczby punktów, który został złożony w 
Urzędzie Marszałkowskim, nie było w nim aspekty dydaktyki, tylko sam 
zdrowotny. Należałoby to ponowić. 
 
 
Ad. pkt. 4 Informacja na temat stanu przygotowania do wypoczynku letniego 
dzieci i młodzieży. 
 
p.o. Kierownika Wydziału EKS Anna Marcinków, planowany jest wypoczynek w 
następujących formach: półkolonia przy Szkole Podstawowej nr 1 planowana jest od 
2 lipca do 13 lipca 2012 roku, półkolonia w Publicznym Przedszkolu w Szklarach 
także od 2 lipca do 13 lipca 2012 roku, półkolonia w Zespole Przedszkolno- 
Szkolnym w Stolcu od 30 lipca do 10 sierpnia 2012 roku, również będą się odbywać 
zajęcia o charakterze klubowym, sportowo rekreacyjnym, kulturalno rozrywkowym 
i będą organizowane one przy współpracy z Biblioteką Publiczną Miasta i Gminy 
Ząbkowice Śląskie, Ząbkowickiego Ośrodka Kultury oraz Ośrodka Sportu i Rekreacji 
w Ząbkowicach Śląskich przez cały okres wakacji. Także w Szkole Podstawowej z 
Oddziałem Przedszkolnym w Zwróconej, również będzie organizowana półkolonia 
w ramach  przystąpienia Szkoły do programu „ Z małej szkoły wielki świat”, będzie 
to przez okres 1 tygodnia, dofinansowanie będzie w dojazdach i dożywianiu 
uczniów. W budżecie Gminy Ząbkowice Śląskie na organizację wypoczynku 
letniego, jest zaplanowana kwota z rozdziału 85154 Przeciwdziałania przeciw 
alkoholizmowi 41 267,00 złotych a z rozdziału 85412 Kolonie i obozy oraz inne formy 
wypoczynku dla dzieci i młodzieży szkolnej 10 000,00 złotych, także Ośrodek Opieki 
Społecznej dostał z Kuratorium Oświaty we Wrocławiu 10 miejsc dla dzieci z rodzin 
dysfunkcyjnych na kolonie do Łeby. 
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Ad. pkt. 5 Sprawy różne - opiniowanie uchwał. 
 
Opiniowanie projektów uchwał: 
 
• Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych i publicznych gimnazjów oraz granic obwodów publicznych 
szkół podstawowych i publicznych gimnazjów prowadzonych przez Gminę 
Ząbkowice Śląskie 
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
p.o. Kierownika Wydziału EKS Anna Marcinków poinformowała o zmianach, 
które zostały wprowadzone w stosunku do obecnego stanu. 
 
Wiceburmistrz Ewa Figzał, dodała, że do tej pory obowiązywało bardzo wiele 
uchwał, wszystkie obwody zostały skumulowane w jeden dokument.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, poddał pod glosowanie projekt uchwały: Kto z Państwa jest za 
pozytywnym zaopiniowanie tego projektu? 
 
Głosowanie: jednogłośnie 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała proponowany projekt uchwały. 
 
• Projekt uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę 
Ząbkowice Śląskie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Wiceburmistrz Ewa Figzał, również omówiła projekt uchwały, przedstawiając 
najważniejsze rzeczy. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, poddał pod głosowanie projekt uchwały: Kto z Państwa jest za 
pozytywnym zaopiniowanie tego projektu? 
 
Głosowanie: jednogłośnie 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała proponowany projekt uchwały. 
 
 
Sprawy różne. 
 
W sprawach różnych Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki  
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i Promocji Gminy Zdzisław Burnat odczytał treść pisma, złożonego przez Pana 
Tadeusza Kiliana, które stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Radny Ryszard Pawłowski, uważa, że Rada nie jest władna do podejmowania 
takich decyzji. Są to sprawy między pracodawca a pracownikiem. 
 
Radny Bogdan Tkaczyński, uważa, że powinni się jednak pochylić się nad tymi 
sprawami. Opowiedział szerzej o tej sprawie, gdyż zaciągnął opinii w tym temacie. 
 
Zawnioskował ustnie do Pani Burmistrz Ewy Figzał, żeby pochyliła się nad tą 
sprawą i jeszcze raz rozpatrzyła ten wniosek. 
 
Radny Franciszek Gawęda, przychylił się wniosku Radnego Bogdana 
Tkaczyńskiego. 
 
Radny Stanisław Susz, uważa, że tego człowieka nie należy stracić, gdyż jest 
działaczem społecznym, kulturalnym itd., warto mu pomóc. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, podziela pogląd kolegów, i ma propozycję taką, aby Pani 
Burmistrz rozeznała temat w tej sprawie. 
 
W sprawach różnych poruszono również temat konkursów na Dyrektora szkół, głos 
zabrał Radny Franciszek Gawęda, a w tym temacie odpowiedziała Pani Burmistrz 
Ewa Figzał, odpowiadając m.in., że procedura jeszcze trwa. 
 
 
Ad. pkt. 6. Zakończenie obrad 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: w związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad zamknął 
posiedzenie obrad. 
 
 
 
 
Protokołowała 
Monika Gwóźdź         
 
 

Przewodniczący Komisji 
            (-) Zdzisław Burnat 
 
 

 


